
Kort verslag van de Grondwaterconferentie 2018 

Nou ja verslag, ’t is meer een impressie, want de portee van gisteravond is 

nog maar nauwelijks bezonken. Gister, 19 november kwamen in de aula van 

het Amsterdams Montessori Lyceum een kleine vijftig bewoners uit de 

Johannes Vermeerbuurt, Duivelseiland en Paulus Potterbuurt bijeen om door 

twee deskundigen geïnformeerd te worden over de samenhang tussen 

grondwater, extreem weer en het vermogen van de buurt om weerstand te 

bieden tegen de aangekondigde klimaatveranderingen. Leefden we maar in 

de V.S. daar wordt alles domweg ontkend, lekker makkelijk. Maar nee, wij 

waren serieus bezig. Rocco Piers lid van het Dagelijks Bestuur van Stadsdeel 

Zuid opende de bijeenkomst, sprak enkele stimulerende woorden en prees 

het streven om deze conferentie juist nu te houden. Duurzaamheid ligt in het 

verlengde van de plannen van de stedelijke coalitie en daarmee ook in die van 

het stadsdeelbestuur. In de Gebiedsagenda Oud‐Zuid 2019‐2022 zal 

waarschijnlijk worden opgenomen dat onze buurten geleidelijk rainproof 

worden gemaakt. 

 

De ter zake zeer deskundige voorzitter van de avond, Florrie de Pater, had ons 

op deze koude november avond al opgewarmd met een pittige klimaat quiz 

zodat de stemming voor twee voordrachten door Elina Bekking en Anna 

Goede, respectievelijk medewerkers van Waternet en Amsterdam Rainproof, 

er goed inzat. Geen makkelijke materie die Elina behandelde, maar wel heel 

belangrijk om erachter te komen wie waarvoor verantwoordelijk is, welke 

taken Waternet wel en niet heeft en welke maatregelen genomen kunnen 

worden om de grondwaterstand te reguleren. Wat weten we eigenlijk van de 

fluctuaties van het grondwater? Zijn daarin de afgelopen decennia wijzigingen 

in te herkennen.  Teveel voor deze impressie maar via 

https://www.waternet.nl/ons‐water/grondwater/ komt u een heel eind, ook 

als u meer wilt weten over het peilbuizennetwerk.  

 

Anna Goede ging meer in op de gevolgen van extreme neerslag. Wie herinnert 

zich nog de extreme plensbui van maandag 28 juli 2014? Men heeft nu 

kaarten gemaakt die verduidelijken welke buurten t.g.v. regenbuien van 90 

mm en zelfs 120 mm per uur in de toekomst regenwater overlast kunnen 

verwachten. Er wordt door de gemeente al veel gedaan om de stad voor te 

bereiden op extreem weer. U kunt zelf ook de nodige maatregelen nemen. Als 

we allemaal wat doen kunnen we de toekomstige plensbuien het hoofd 



bieden. Ook hiervoor verwijzen wij u naar de leuke website van Amsterdam 

Rainproof:  https://www.rainproof.nl/ 

 

Zoals verwacht kwamen er uit de zaal een groot aantal vragen waarvan we op 

voorhand al wisten dat de beantwoording daarvan meer tijd en meer 

specifieke deskundigheid zou vergen. De avondvoorzitter heeft de 

belangstelling voor een aantal gebieden vertaald in een aantal thema’s 

waarop in vervolgsessies dieper kan worden ingegaan. In de loop van de 

komende kwartalen zullen we in deze buurtklimaattafels de diverse 

onderwerpen behandelen. Hieronder noem ik u er enkele: Een bijeenkomst 

over de juridische en politieke aspecten rond grondwater. Daaronder vallen 

ook taken als handhaving en samenwerking tussen de verschillende 

disciplines. Vanzelfsprekend gaan we een keer verder praten over 

maatregelen zodat u zich kunt voorbereiden op de gevolgen van extreem 

weer. Regenwaterberging ligt voor de hand, maar hoe? Wat doet de 

gemeente, wat doet uzelf en wat kunnen gezamenlijk aanpakken? Ook 

extreme droogte en hitte is ons in het vooruit gesteld. Hoe we daar mee om 

moeten gaan vergt ook specifieke deskundigheid. En dan komt er natuurlijk 

een aparte bijeenkomst over toekomstige buurtproblemen. Hoe worden m.n. 

het Roelof Hartplein, de Ruysdaelstraat, het Concertgebouwplein en de Van 

Baerlestraat wél regenbestendig? Hoe dichter u woont bij het Vondelpark hoe 

groter de kans is dat uw funderingshout (soms) droog komt te staan. Wat is 

daarover bekend, waarom worden die gegevens niet geclusterd? Wat valt hier 

eigenlijk aan te doen? Ook gisteravond bleek dat veel van wat naar voren is 

gebracht niet bij iedereen bekend was. Vandaar dat er gevraagd wordt om 

een gerichte voorlichtingscampagne over deze materie. Dat zit er vooralsnog 

van gemeentewege niet in. Misschien dat de wijkkrant hierin iets kan 

betekenen, wordt geopperd.                                                                              JM 


